

# SECRET

## ACCORD GENERAL SUR LES TARIFS DOUANIERS ET LE COMMERCE

No. 212SECRET/301  
5 juillet 1983

Original: anglais

### NEGOCIATIONS AU TITRE DE L'ARTICLE XXVIII:5

#### Liste XVIII - Afrique du Sud

La Mission permanente de l'Afrique du Sud a fait parvenir au secrétariat la communication suivante en date du 21 juin 1983.

Le gouvernement sud-africain a fait savoir aux PARTIES CONTRACTANTES que, conformément au paragraphe 5 de l'article XXVIII de l'Accord général, il se réservait le droit de modifier la Liste XVIII - Afrique du Sud pendant la période triennale commençant le 1er janvier 1982 (TAR/37).

Comme suite à cette notification, le gouvernement sud-africain a décidé de retirer la concession suivante de la Partie I de la Liste XVIII - Afrique du Sud:

#### PARTIE I

Numéro de la position tarifaire	Désignation des produits	Taux du droit	Négociateur primitif
ex 70.17	Verrerie de laboratoire, d'hygiène et de pharmacie, en verre, même graduée ou jaugée; ampoules pour sérums et articles similaires:  pipettes, éprouvettes et fioles jaugées et calibrées et verres gradués	Expt.	CE(6)

Les statistiques des importations des marchandises visées par la concession ont été calculées comme suit:

Rands

	1979	1980	1981	Moyenne des 3 années
RU	73 674	118 626	289 668	160 656
Allemagne, Rép. fédérale	16 511	42 702	48 646	35 953
EU	-	20 438	44 971	21 803
	90 185	181 766	383 285	218 412

**GENERAL AGREEMENT ON  
TARIFFS AND TRADE**No. \_\_\_\_\_  
SECRET/301  
5 July 1983

Original; English

ARTICLE XXVIII:5 NEGOTIATIONSSchedule XVIII - South Africa

The following communication, dated 21 June 1983, has been received from the Permanent Mission of South Africa.

The Government of South Africa has notified the CONTRACTING PARTIES that it reserves the right, in accordance with the provisions of Article XXVIII:5 of the General Agreement, to modify Schedule XVIII - South Africa during the three-year period commencing on 1 January 1982 (TAR/37).

In pursuance of this notification, the Government of South Africa has decided to withdraw the following concession in Part I of Schedule XVIII - South Africa :

Tariff Item Number	Description of Products	Rate of Duty	Initial Negotiator
ex 70.17	Laboratory, hygienic and pharmaceutical glassware, whether or not graduated or calibrated; glass ampoules:  Calibrated and graduated pipettes, burettes, volumetric flasks and measuring glasses	Free	CE(6)

Import statistics for the goods covered by the concession have been calculated as follows:

	Rand			
	1979	1980	1981	3-year average
UK	73 674	118 626	289 668	160 656
Germany, Fed. Rep.	16 511	42 702	48 646	35 953
USA	-	20 438	44 971	21 803
	90 185	181 766	383 285	218 412